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BULLETIJN VAN VRAGEN EN ANTWOORDEN – Jaar 2023 (2de semester). 
 
Nr Vraagsteller Voorwerp van de vraag gesteld door het 

gemeenteraadslid 
Inschrijvings-

datum 
Antwoord verstrekt door het College van burgemeester en schepenen 

348 PANS 

De projectoproep “Diervriendelijk 

Gemeentelabel” van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest, bestemd voor de 19 

Brusselse gemeenten, heeft al vier jaar tot 

doel het welzijn van dieren in de stad te 

verbeteren. Met als doel gemeenten te 

ondersteunen en de realisatie van projecten 

gericht op het verbeteren van het 

dierenwelzijn mogelijk te maken, wordt er 

budget voorzien voor het verlenen van 

subsidies aan gemeenten. 

In deze context moedigde de Brusselse 

minister van Dierenwelzijn, Bernard 

Clerfayt, in 2023 gemeenten vooral aan om 

de sterilisatie en identificatie van katten te 

versnellen. 

Om dit Label te verkrijgen moeten 

gemeenten voldoen aan minimaal 9 van de 

14 onderstaande criteria: 

1. Het toekennen van opdrachten aan 

een gemeentelijke agent die 

verantwoordelijk is voor het 

toezicht, 

2. Een vertegenwoordiger van het 

dierenwelzijn binnen de 

politiezone 

3. Het creëren of ontwikkelen van een 

vrije ruimtezone voor honden 

4. Een respectvol beheers beleid voor 

zwerfkatten 

10/08/2023 

De gemeente heeft daadwerkelijk een aanvraag ingediend om de subsidie 

‘diervriendelijke gemeente’ in 2023 te verkrijgen. 

 

Dit jaar zijn de projecten, in afwachting van validatie door Leefmilieu Brussel, 

als volgt: 

 

- Installatie van een educatief kippenhok op de Prinses Paola school (op 

verzoek van de school); 

- Organisatie van een dierenwelzijn dag; 

- Aankoop en installatie van een ventilatiesysteem in de dierenwinkel Parc de 

Roodebeek. 

De gemeente heeft de afgelopen jaren subsidieaanvragen ingediend en kreeg 

positieve reacties. De in 2020, 2021 en 2022 gesubsidieerde projecten maakten 

telkens het voorwerp uit van een akkoord dat door de gemeenteraad werd 

goedgekeurd op respectievelijk 19/10/2020, 20/09/2021 en 17/10/2022. 

 

Sinds 2020 zijn de uitgevoerde projecten: 

- Creatie van een lay-out voor het platform “verloren dieren”, beheerd door de 

politiezone van Montgomery (2020); 

- opleiding hondenreinheid voor vredestroepen en de netheidsdienst (2020); 

- hekwerk en bewegwijzering voor het losloopgebied voor honden bij het 

Fallon-stadion (2021); 

- restauratie van het educatieve kippenhok van stadsboerderij Hof ten Berg 

(2022); 

- programmering van de show “A furry!” » (2022). 

Tenslotte beschikt de gemeente sinds 2020 over het keurmerk ‘diervriendelijke 

gemeente’. 
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5. Het toekennen van een bonus voor 

sterilisatie van huiskatten 

6. 24/7 beheer van verdwaalde, 

verloren of achtergelaten dieren 

7. Informatie en bewustwording van 

burgers 

8. Informatie op de website van de 

gemeente 

9. Toegang voor huisdieren op 

bepaalde plaatsen 

10. Het verbod op vuurwerk 

11. Organiseren van evenementen op 

het gebied van dierenwelzijn 

12.  Verdeling van veterinaire 

controles 

13. Hondentraining 

14. Een duifvriendelijk 

managementbeleid 

Ik wil u graag een paar vragen stellen: 

Heeft de gemeente Sint-Lambrechts-

Woluwe deze subsidie al aangevraagd om 

het dierenwelzijn binnen de gemeente te 

verbeteren? 

Zo ja, welke maatregelen heeft de 

gemeente genomen om het dierenwelzijn 

dankzij deze subsidie te verbeteren? 

Zo nee, waarom heeft de gemeente dan niet 

om deze subsidie van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest gevraagd, die de 

toestand van de dieren in Sint-Lambrechts-

Woluwe zou verbeteren? Voldoet onze 

gemeente aan minimaal 9 van de 14 criteria 

om deze subsidie te verkrijgen? 
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349 PANS 

We hebben onlangs vernomen dat de 

website van de gemeente opnieuw wordt 

ontworpen door het bedrijf SPADE, dat al 

met de werkzaamheden is begonnen. We 

werden op de hoogte gebracht van het 

bestaan van een concept van de nieuwe 

site, waardoor we een glimp konden 

opvangen van het uiteindelijke uiterlijk. 

Met dit in gedachten zou ik graag 

aanvullende informatie willen ontvangen: 

 

Zou het mogelijk zijn om de link naar dit 

concept van de site te krijgen, zodat we 

kunnen visualiseren hoe het er nu uitziet? 

Kunnen we een kopie krijgen van de 

specificaties die zijn gebruikt bij het 

selecteren van de dienstverlener voor het 

herontwerp van de site? 

Zou het bovendien mogelijk zijn om de 

briefing te ontvangen die aan het bedrijf 

SPADE is meegedeeld, waarin de 

verwachtingen en de belangrijkste 

elementen worden beschreven waarop de 

missie van het herontwerpen van de 

website van de gemeente is gebaseerd?. 

11/08/2023 

Zou het mogelijk zijn om de link naar dit concept van de site te krijgen, zodat 

we kunnen visualiseren hoe het er nu uitziet? 

 

De site nadert zijn voltooiing. De architectuur werd gevalideerd tijdens 

gesprekken met de burgemeester en de gemeentesecretaris. 

 

Gemeentelijke diensten, voornamelijk public relations en IT, werken eraan om 

nuttige informatie van de huidige site over te halen en bij te werken. Dit is een 

operatie die tijd kost, maar die in de komende weken moet worden afgerond. 

 

De nieuwe locatie zal in oktober volgend jaar aan de voorbereidingscommissie 

van de gemeenteraad worden gepresenteerd. 

 

Kunnen we een kopie krijgen van de specificaties die zijn gebruikt bij het 

selecteren van de dienstverlener voor het herontwerp van de site? 

 

Voor dit soort opdrachten, namelijk de gunning van opdrachten met een kleine 

waarde, zijn geen speciale specificaties nodig. Conform de wet werden 3 

bedrijven gecontacteerd. 

 

De PR-afdeling heeft het genomineerde bedrijf geselecteerd op basis van de 

volgende richtlijnen: 

 

- vereenvoudiging van het zoeken naar informatie; 

- creatie van een alfabetische index; 

- vloeibaarheid van informatie; 

- toegankelijkheid voor mensen met een handicap, met name visueel 

gehandicapten; 

- vereenvoudigde agenda en grotere zichtbaarheid, 

- modernisering van de presentatie; 

- gemakkelijkere koppelingen met sociale netwerken; 

- het onder de aandacht brengen van gemeentelijke evenementen en prestaties; 

- synchronisatie van pagina's geschreven in het Frans en Nederlands; 

- prioritering van informatie. 

 

Het gemeentebestuur heeft ervoor gezorgd dat de dienstverlener zoveel mogelijk 
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flexibiliteit wordt geboden, zodat hij of zij zijn creativiteit kan uiten. 

 

Het College kreeg van de dienstverlener het behoud van een redelijke prijs en 

verzekerde tegelijkertijd technische bijstand op lange termijn. 

 

Zou het bovendien mogelijk zijn om de briefing te ontvangen die aan het bedrijf 

SPADE is meegedeeld, waarin de verwachtingen en de belangrijkste elementen 

worden beschreven waarop de missie van het herontwerpen van de website van 

de gemeente is gebaseerd? 

 

De bouw van de nieuwe site werd uitgevoerd door de betrokken gemeentelijke 

diensten en vertegenwoordigers van het bedrijf dat verantwoordelijk was voor 

de ontwikkeling van dit project. 

 

De wens van het College was om de ontwikkeling van een “theoretisch” model 

te vermijden dat niet in samenwerking met de gemeentelijke diensten die de site 

beheren zou zijn ontwikkeld. Het was noodzakelijk om opeenvolgende versies 

te vermijden, zo talrijk dat de factuur voor diensten zou zijn gestegen. Het was 

absoluut noodzakelijk om binnen het vastgestelde budget te blijven en te 

vermijden wat maar al te vaak wordt opgemerkt bij het ontwikkelen van dit 

soort communicatie, namelijk onaanvaardbare te hoge kosten. 

 

Dit is de reden waarom gemeentelijke diensten zoveel hebben geïnvesteerd in de 

ondersteuning van dit project. 

350 
 

DESWERT 

De mobiliteitssituatie in en rond de 

Fabrystraat is bijzonder complex door de 

aanwezigheid van verschillende crêches en 

scholen en de bijzondere weginrichting. 

Dat zorgt ervoor dat er zeker tijdens de 

octhend en – avonduren- wanneer peuters 

en kinderen afgezet of opgehaald worden 

door hunouders – een onoverzichtelijke 

verkeerrituatie ontstaat. Buurtbewoners 

contacteerden ons hierover. Ze kaarten 

onder meer parkeerissues, overdreven 

snelheid en het gebruik van de Fabrystraat 

19/09/2023 

Vooral het parkeren op de stoep is opgelost sinds er op verschillende plaatsen 

paaltjes zijn geplaatst (Station, Fabry en Weggevoerden). 

Er moet worden opgemerkt dat de verandering van het gebruik van de 

gebouwen tussen de basisschool en de middelbare school La Providence indirect 

een positief effect op de situatie lijkt te hebben gehad, omdat er blijkbaar minder 

voertuigen stoppen in de buurt van de Fabrystraat (leerlingen van de middelbare 

school reizen meer met de tram/bus/fiets/fiets). 

De teams van Preventie zijn af en toe in de buurt op weg naar of uit de 

lessen/kinderdagverblijf en blijven oplettend en reactief. 

 

Wat de gemeentelijke administratieve sancties betreft, lijken de statistieken deze 

trend aan te tonen: 
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in de verkeerde richting (door fietsers) aan.  

Daarom zou ik willen nagaan welk 

mobiliteitsplan er juist betaat voor de 

omgeving van de Fabrystraat, 

Weggevoerdenstraat en Pontonnierstraat en 

welk overleg er het laatste jaar hierover al 

plaats heeft gevonden met de directies van 

de crêche, scholen en de buurtbewoners. D 

e situatie werd immers al eerder aangekaart 

door het wijkcomité. In 2021 werd er 

bijvoorbeeld nog een mobiliteitsanalyse 

uitgevoerd. 

We hebben begrepen dat er in het agelopen 

schooljaar een aantal acties opgezet werden 

door ouders van de basischool 

Voorzienigheidvoor een zachtere mobiliteit 

in de schoolomgeving en we zouden willen 

nagaan tot welke resultaten deze al geleid 

hebben.  

1. Kan u me uitleggen welke 

uitdagingen en problemen door de 

buurt tot nog toe het meest werden 

aangekaart bij de gemeente – en 

politiediensten ? 

2. Bestaat er vandaag een recent 

mobiliteitsplan voor de omgeving 

van de Fabrystraat, 

Pontonnierstraat, 

Weggevoerdenstraat en 

Stationsstraat ? Zo ja, wat behelst 

dit dan ?  

3. Welke maatregelen heeft het 

gemeentebestuur sinds de 

mobiliteitsanalyse van 2021 in de 

buurt genomen ? Werd er intussen 

al een degelijke evaluatie gemaakt 

- 2021: 21 processen-verbaal (voornamelijk parkeren op het trottoir in 

de buurt van het kinderdagverblijf nr. 42 Fabrystraat); 

- 2022: 3 processen-verbaal (parkeren verhindert dat voertuigen die 

correct geparkeerd staan op het trottoir tussen nr. 8 en 16 het trottoir 

vrijmaken); 

- 2023: 0 waarnemingen. 

 

Op 02/06/2022 werd een nieuwe bewonersvergadering georganiseerd om de 

nieuwe maatregelen en de situatie in de wijk te evalueren na de omkering van de 

primaire en secundaire secties en om de resultaten van de nieuwe 

verkeersanalyses, die de vorige aanvulden, voor te stellen. Aan het einde van 

deze vergadering, werd er gevraagd om te kijken naar manieren om het 

doorgaand verkeer te verminderen, om handhavingsacties te ondernemen om 

ervoor te zorgen dat de snelheidslimieten worden gerespecteerd en om een 

eenrichtingsfietszone in te voeren in de Fabrystraat. 

 

Wat de Fabrystraat specifiek betreft, zijn plannen opgenomen om een 

eenrichtingsfietspad (ook voor de fietsers) aan te leggen om de straat veiliger te 

maken voor ouders die naar de basisschool of een van de twee 

kinderdagverblijven bovenaan de Fabrystraat fietsen, en om te voorkomen dat 

automobilisten fietsers inhalen. Deze regeling zal worden uitgevoerd aan de ene 

kant met behulp van wegmarkeringen en zoneborden, en aan de andere kant met 

veiligheidswerken zoals het plaatsen van een kussen, het verlengen van het 

trottoir en het plaatsen van een fietsenrek tegenover nr. 26. De 

veiligheidswerken zijn begonnen op maandag 23/10. De werkzaamheden zullen 

naar verwachting 5 werkdagen in beslag nemen. Een plan van de geplande 

werkzaamheden is bijgevoegd. 

 

Op het niveau van de gehele wijk, werden de laatste verkeersanalyses 

uitgevoerd van 3 tot en met 14 april 2023. Wat snelheden betreft, worden nog 

steeds te hard rijden waargenomen. Er is wel een verbetering in de 

Stationsstraat, met een daling van ongeveer 10% van het aantal “kleine 

overtreders” en een lichte daling van het aantal automobilisten dat bekeurd 

wordt (meer dan 41 km/u). Deze verbetering is waarschijnlijk te danken aan de 

installatie van de snelheidsmeter. 
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van de ingrepen ? Welke 

maatregelen zullen er nog volgen 

om de verkeerssituatie ter plekke te 

verbeteren   
 

De dienst Strategische Planning en Mobiliteit en de dienst Beheer Openbare 

Ruimte onderzoeken welke veiligheids- en verkeersmaatregelen nog kunnen 

worden uitgevoerd in de wijk na de laatste evaluatie op basis van 

verkeerstellingen in april 2023. Er zal ook rekening gehouden worden met de 

waarschijnlijke impact van de nieuwe regeling van de Fabrystraat. De evaluatie 

zal aan het College en aan de bewoners worden voorgelegd 

351 DESWERT 

We werden recent attent gemaakt op een 

incident door een inwoner van het 

Korenbloemplein. Het betrof hier een 

urgent medisch noodgeval. De 

hulpdiensten werden opgeroepen voor een 

interventie. De ambulance kon het juiste 

adres echter niet vinden en stopte 

verkeerdelijk aan de Korenbloemlaan. Een 

lid van het gezin wist de ambulance 

uiteindelijk toch naar het juiste adres te 

loodsen. Gelukkig maar, maar in 

noodgevallen is elk moment natuurlijk van 

belang…  

Er stelt zich ook een meer courant 

probleem. De verwarring tussen 

Korenbloemplein en Korenbloemlaan leidt 

er regelmatig toe dat pakketjes niet op het 

juiste adres raken. Dit is natuurlijk erg 

vervelend voor de inwoners van het plein.  

Vandaar deze vragen. 

1) Ontving het gemeentebestuur 

eerder klachten over dit probleem? 

2) Welke oplossingen ziet het 

gemeentebestuur zelf om de 

problematiek van de nooddiensten 

en bestellingen aan te pakken? Zal 

het gemeentebestuur op dit vlak 

initiatief nemen? 
 

19/09/2023 

1) Ontving het gemeentebestuur eerder klachten over dit probleem? 

 

We hebben hierover geen klachten ontvangen. 

Ter illustratie vindt u in de bijlage een document uit 1979 over de 

Prometheusgaarde. Daarin wordt gesproken over het plein en de 

Korenbloemlaan. We zijn dan ook van mening dat, indien deze problemen vaak 

werden waargenomen vanwege deze specifieke typologie, er al klachten zouden 

zijn genomen. 

 

2) Welke oplossingen ziet het gemeentebestuur zelf om de problematiek van de 

nooddiensten en bestellingen aan te pakken? Zal het gemeentebestuur op dit 

vlak initiatief nemen? 

 

We vestigen uw aandacht op het feit dat de hulpdiensten hun eigen 

geolocalisatiesysteem hebben. 

Bovendien heeft de afdeling Wegenstudies en GIS het bestaan van de wegen in 

kwestie gecontroleerd en bevestigd, zowel in het nationale register als in het 

gewestelijk referentiesysteem BeSt. 

De afdeling Wegenstudies zal ervoor zorgen dat de bewegwijzering ter plaatse 

duidelijk en nauwkeurig is, zodat verdere incidenten zoals beschreven in uw 

vraag worden voorkomen. 
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352 PANS 

Hoewel justitie en politie essentiële 

pionnen zijn in de strijd tegen het moderne 

terrorisme, zijn het slechts de laatste 

schakels in een mondiale aanpak van de 

preventie van terrorisme, waarin ook lokale 

overheden een rol spelen. Via CSIL-R’s 

kunnen gemeenten dus hun rol spelen in de 

strijd tegen terrorisme. Deze hebben tot 

doel om op lokale schaal mensen die zich 

in een proces van radicalisering bevinden 

op te sporen en, indien nodig, een 

geïndividualiseerd vervolgtraject uit te 

stippelen. 

Is er een CSIL-R in onze gemeente? Of 

bestaat er één CSIL-R voor onze 

Politiezone? 

Kunt u ons vertellen hoe deze CSIL-R is 

georganiseerd? En wie componeert het? 

Zou het bovendien mogelijk zijn om de 

beslissingen te kennen die deze cel de 

afgelopen twee jaar heeft genomen? 

26/10/2023 

Is er een CSIL-R in onze gemeente? Of bestaat er één CSIL-R voor onze 

politiezone? 

 

In overeenstemming met de wet van 30/07/2018 tot oprichting van lokale 

integrale veiligheidscellen in de materie van radicalisme, extremisme en 

terrorisme, werd binnen de gemeente Sint-Lambrechts-Woluwe een CSIL-R 

opgericht. 

Deze kwam voor het eerst bijeen op 03/04/2016. Een circulaire van de 

ministers van Binnenlandse Zaken en de minister van Justitie met betrekking 

tot de informatie-uitwisseling en het monitoren van “buitenlandse 

terroristische strijders” (FTF) uit België legde in 2015 al de richtlijnen vast. 

 

Kunt u ons vertellen hoe deze CSIL-R is georganiseerd? En wie componeert 

het? 

 

Het CSIL wordt voorgezeten door de burgemeester en bestaat uit 

verschillende dienstverantwoordelijken (Preventie, Onderwijs, 

Bevolking/Burgerlijke Status, Sociale Actie, Sport/Jeugd), de voorzitter van 

het OCMW, het hoofd van het zonale informatiecentrum van de politie van 

Montgomery zone en de referent radicalisme voor de 3 gemeenten van 

genoemde politiezone. 

 

Zou het bovendien mogelijk zijn om de beslissingen te kennen die deze 

eenheid de afgelopen twee jaar heeft genomen? 

Voor zover het doel van de CSIL-R is het bieden van geïndividualiseerde 

monitoring van gevallen waarbij er aanwijzingen zijn dat zij zich in een 

proces van radicalisering bevinden, zijn de deelnemers tot geheimhouding 

verplicht en kan er geen melding worden gemaakt. 

353 SIX 

Ik werd benaderd door een inwoner van de wijk 
Sint-Henri die het idee opperde om een 
bibliotheek op te richten in een kerk, meer 
bepaald in die van Sint-Henri. Deze persoon die 
actief is in de parochie vertelde me dat ze “veel 
klachten hoorde van mensen na de verdwijning 
van de Sint-Henribibliotheek. Velen gaan naar 
Etterbeek of naar Sint-Pieters-Woluwe. » (sic) 
Veel mensen weten dat de gemeente niet 
verantwoordelijk is voor de situatie en dat zij 

03/12/2023 

In antwoord op uw schriftelijke vraag van 3 december 2023 met betrekking tot “een 
bibliotheek in een kerk: verkenning van een nieuwe bestemming in Sint-Henri”, sturen wij 
u de volgende informatie: 
 
Wij willen u erop wijzen dat het Saint-Henri-etablissement (nieuwe naam van de 
Kerkfabriek) vandaag de enige bevoegde is, in overleg met de religieuze autoriteiten, om 
te beslissen over de toewijzing van deze plaats van aanbidding. 
 
Ter herinnering: deze kerk werd geklasseerd bij decreet van de regering van het 
Brussels Gewest van 4 maart 2004. Het classificatiedecreet bepaalt dat “het geheel van 
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zelfs een noodoplossing heeft gevonden voor 
de Bibliotheek. 
 
In de bijlage vindt u, naast een uittreksel uit het 
jaarverslag “De Katholieke Kerk in België 2022” 
(hieronder weergegeven), informatie over wat er 
in Vlaanderen met de kerken gebeurt. 
 
Wat u zich in het kort kunt herinneren is dat de 
Kerk, geconfronteerd met de vermindering van 
het aantal bezoekers aan gebedshuizen als 
gevolg van de secularisatie, nieuwe manieren 
onderzoekt om haar religieuze erfgoed te 
promoten. In Vlaanderen worden 
parochiekerken opnieuw uitgevonden: sommige 
organiseren niet-liturgische activiteiten, terwijl 
andere architecturale aanpassingen ondergaan 
om multifunctionele ruimtes te creëren. Kerken 
huisvesten bijvoorbeeld sociale 
welzijnsverenigingen of worden omgevormd tot 
bibliotheken, waardoor het gebruik ervan wordt 
aangepast aan de hedendaagse behoeften, wat 
getuigt van een innovatieve aanpassing van 
gebedshuizen aan nieuwe 
gemeenschapsfuncties. 
 
Ik zou graag willen weten of dit project van het 
plaatsen van een bibliotheek haalbaar zou 
kunnen zijn in Saint-Henri. Kan de gemeente dit 
project anderzijds voorstellen aan de 
Kerkfabriek van de parochie Sint-Henri? 
 
Uittreksel uit het jaarverslag “De Katholieke 
Kerk in België 2022”, hoofdstuk “Innovatie in het 
beheer en gebruik van kerkgebouwen”, p. 35-
36. 
 
Geconfronteerd met de toenemende 
secularisatie van de samenleving en het 
afnemende aantal bezoekers aan 
gebedshuizen, onderzoekt de Kerk nieuwe 
strategieën om haar religieuze erfgoed te 
promoten en de bezetting van kerken te 
heroverwegen, zowel voor het grote publiek als 
voor de gelovigen. 

de Sint-Pieterskerk, inclusief vast meubilair, per bestemming geklasseerd is als 
monument Henri gevestigd op het Sint-Henrivoorplein in Sint-Lambrechts-Woluwe, 
vanwege zijn historisch, artistiek en esthetisch belang vermeld in Bijlage I van dit besluit; 
…”. 
Als gevolg van deze classificatiemaatregel is het onwaarschijnlijk dat deze kerk 
veranderingen aan het interieur of exterieur zal ondergaan om plaats te bieden aan een 
filiaal van de bibliotheek, die nu is omgedoopt tot de Bibliothèque du Temps Libre. 
 
Toen het College van Burgemeester en Schepenen op de hoogte werd gesteld van het 
einde van het huurcontract waarbij de vzw die de bibliotheek beheert toestemming kreeg 
om in het historische pand aan de Sint-Henristraat te blijven, ging het op zoek naar de 
bovenste wijk van de Avenue Georges Henri, een gebouw dat moet worden aangekocht 
of gehuurd om er de bibliotheek te huisvesten die vroeger Saint-Henri heette. Op basis 
van de toestand van de vastgoedmarkt kon geen enkel gebouw worden geïdentificeerd 
dat beantwoordde aan de veiligheidseisen en de specifieke kenmerken voor dit soort 
missies vertoonde. Daarom zorgde het College ervoor dat de bibliotheek op de Wolubilis-
site kon worden ingezet door te profiteren van extra ruimte in de gemeentelijke 
gebouwen. Omdat de gemeente voor deze bezetting geen huur vraagt, terwijl dit wel het 
geval was op het moment dat de vzw die het religieus erfgoed beheert het pand aan de 
Sint-Henristraat huurde, heeft de vzw De vereniging die de bibliotheek beheert, kon een 
deel van haar inkomsten besteden aan de huur van een commercieel gelijkvloers 
gelegen aan de Albertynlaan om een filiaal van de jeugdbibliotheek te onderhouden. 
 
Met het project voor de herontwikkeling van de boerderijcampus Van Meyel plant het 
College de bouw van een nieuw gebouw, waarvan een deel zal worden toegewezen aan 
de openbare bibliotheek, zodat deze opnieuw aanwezig zal zijn in de Georges Henri-wijk. 
Als het wordt gegeven, zal dit project tijdens het volgende gemeentelijke mandaat met 
prioriteit worden uitgevoerd. Het ontwerpbureau dat verantwoordelijk is voor het ontwerp 
van de nieuwe campus wordt aangesteld en voert de voorstudies uit. Ter herinnering: dit 
project werd voorgelegd aan de paritaire commissies van de gemeenteraad en kent 
vandaag een brede consensus. Om dit te bereiken zal het nodig zijn om te kunnen 
profiteren van financiering door de subsidiërende overheden. Ook de gemeentelijke 
diensten die betrokken zijn bij dit belangrijke project zijn ermee bezig. 
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Kerken in Vlaanderen 
Wanneer religieuze activiteiten in een 
parochiekerk doorgaan, maar deze te ruim blijkt 
te zijn voor de lokale gemeenschap, wordt een 
secundair gebruik mogelijk. 
 
Multifunctioneel gebruik vertegenwoordigt een 
temporele benadering van dit secundaire 
gebruik. Bij gebrek aan religieuze activiteiten 
kunnen andere organisaties de plek overnemen. 
Het kan bijvoorbeeld worden gebruikt voor 
theater- of muziekgroeprepetities, of als extra 
klaslokaal voor de plaatselijke school. Bijna alle 
parochiekerken in Vlaanderen worden 
incidenteel of regelmatig gebruikt voor niet-
liturgische activiteiten. 
 
Het medegebruik richt zich op zijn beurt op 
ruimtelijk gebruik. Aan het kerkgebouw werden 
architecturale wijzigingen aangebracht, 
waardoor een kleinere liturgische ruimte 
ontstond. De vrijgekomen oppervlakte maakt het 
vervolgens mogelijk om één of meerdere 
ruimtes te creëren voor een ander permanent 
gebruik. 
 
Beheerbeleid voor Vlaamse kerken (juni 2021) 
- 202 kerken met secundair medegebruik 
- 564 kerken met multifunctioneel gebruik 
 
Twee voorbeelden van multifunctioneel gebruik 
Knokke-Heist: Sint-Margaretakerk 
In deze parochiekerk is de vereniging ‘Mama’s 
voor Kinderen’ gevestigd, die voedselhulp en 
ondersteuning biedt aan moeders van jonge 
kinderen. Daarnaast staat het open voor 
culturele activiteiten. Uitgerust met een 
projector, een scherm en passende 
podiumverlichting is het dankzij het 
lidmaatschap van Open Kerken het hele jaar 
geopend (zie pagina 40). 
 
Hoeselt: Bibliotheek in de Onze-Lieve-Vrouw 
Maria Middelareskerk 
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Geconfronteerd met het afnemende gebruik van 
de kerk, hebben de kerkfabriek en de gemeente 
in 2018 samengewerkt om een bibliotheek in de 
kerk te realiseren. In het schip is een nieuwe 
ruimte en een nieuwe entree gecreëerd. Het 
koor, met 80 zitplaatsen, blijft gewijd aan 
aanbidding. Twee derde van het gebouw wordt 
nu ingenomen door de nieuwe bibliotheek. Ook 
de gemeentebibliotheken van Diksmuide, 
Kaulille en Wielsbeke zijn in kerken 
geïnstalleerd. 
 
Deze initiatieven laten een significante evolutie 
zien in het gebruik van kerken, waarbij ze 
worden aangepast voor nieuwe functies die 
tegemoetkomen aan de veranderende 
behoeften van lokale gemeenschappen. 

 


